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     Sedinta a fost convocata de primarul comunei Tia Mare ,d/l Gulie Virgil,prin dispozitia 
nr.249 /23 09 2022, cu participarea fizica a consilierilor locali. S-a desfasurat a 38-a sedinta 
din cel de-al 8-lea mandat al Consiliului Local Tia Mare.Din consultarea condicii de 
prezenta,rezulta ca din cei 13 consilieri in functie sunt prezenti toti,fiind intrunit cvorumul 
necesar prevazut de lege pentru adoptarea proiectelor  de hotarare  de pe  pe ordinea de zi 
a  sedintei.Apoi, secretarul Consiliului local, da citire procesului verbal incheiat in sedinta 
anterioara a Consiliului local si nefiind obiectii, se supune la vot si se aproba. 
Din partea compartimentelor de specialitate participa la sedinta:  Sirbu Florentin. 
Preia lucrarile sedintei Pirvu Eugenia , presedintele de sedinta; prezinta ordinea de zi apoi 
supune la vot ordinea de zi care se aproba cu votul tuturor consilierilor. 
Punctul nr.1 - proiectul de hotarare referitor la aprobarea Planului local de masuri pentru 
sezonul rece 2022-2023; prezinta proiectul de hotarare primarul comunei,in calitate de 
initiator; secretarul Consiliului local prezinta apoi anexa- planul de masuri; se constata ca au 
fost luate masuri pentru prevenirea si combaterea inzapezirilor,inghetului,alunecusului si a 
altor fenomene meteorologice periculoase specific sezonului rece; s-au achizitionat lemne 
pentru scoli,primarie, nisip 50 tone, motorina 500 litri,sare- 150 kg ; au loc discutii: primarul 
– sunt probleme cu centrala de la primarie; am chemat speciliasti sa vedem daca mai poate 
fi reparata sau trebuie inlocuita ; primarul – deszapezirea se va face cu utilajele din dotarea 
primariei,nu se va incheia contract de prestari servicii; nemaifiind alte discutii,presedintele 
de sedinta supune la vot proiectul de hotarare care este adoptat cu votul tuturor 
consilierilor.Urmatorul punct: proiect de hotarare privind rectificarea bugetului local pe 
anul 2022; primarul prezinta proiectul de hotarare si apoi Sirbu Florentin prezinta raportul: 
AJFP Olt ne-a transmis prin adresa sumele defalcate din tva pentru echilibrarea bugetelor 
locale,cu repartizarea pe trimester; este vorba de suma de 41 mii lei- plata recenzorilor care 
au participat la recensamantul populatiei si al locuintelor; o alta rectificare priveste sistemul 
de canalizare; cf.ultimei situatii de lucrari transmisa avem nevoie de inca 150 mii lei pentru 
achitare; neavand in buget la cap.respectiv toata suma este nevoie de 150 mii lei pe care ii 
vom lua de la proiectul cu apa; nemaifiind alte discutii,presedintele de sedinta supune la vot 
proiectul de hotarare care este aprobat cu votul tuturor consilierilor.Punctul nr.3 – proiectul 
de hotarare initiat de primar cu privier la utilizarea sumei de 150 mii lei din excedentul 
bugetului local pentru proiectul – Extindere sistem de canalizare in comuna; primarul 
prezinta proiectul de hotarare apoi contabilul Sirbu Florentin prezinta raportul ; astfel, 
pentru a se plati ultima situatie de lucrari pentru extinderea de canalizare este nevoie sa se 



suplimenteze din excedent suma de 150 mii lei; trebuie platit aproape 390 mii lei ; suma se 
va lua de la apa ca sa achitam canalizarea; Miu Vladimir intreaba daca mai au de lucru; 
primarul – s-au schimbat echipele,; au spart la gura liniilor dar apoi se va asfalta,trebuie sa 
respecte proiectul ; vor mai fi portiuni unde se va sparge ; se discuta apoi despre luarea de 
pamant la Tia si potlogeni,au golit in vale; Stoian Florentin intreaba cat a costat de fapt 
canalizarea; Florentin, primar – totalul investitiei se ridica undeva la 9187 mii lei; primarul 
– la apa mai trebuie sapate 2 puturi ; sunt mari probleme cu apa; costurile se ridica undeva 
la 23 mii lei,cu documentatie cu tot ; marea majoritate cunosc ca nu este apa si nu se baga ; 
Stoian Florentin – cate puturi s-au sapat? primarul – 6 puturi,apa este buna dar nu este debit; 
aceste probleme sunt si la cilieni si la izbiceni; Florentin – da ex.Giuvarastiul unde nu au avut 
nici ei debit de apa ; s-a sapat la 100 m, apoi la 80 de m.acum la 20 m.: primarul – apa si 
canalul vor fi preluate,mai devreme sau mai tarziu de catre Compania de apa, ei au 
specialist,au baza materiala; sunt commune care au incercat sa isi infiinteze servicii dar nu 
fac fata; pe Valea Oltului asta este o problema generala- debitul de apa; acum,continua 
primarul ni s-a recomandat sa se sape in nordul comunei ; Cilieniul de ex,sapa spre vest; 
Instalatia electrica o suporta tot timpul primariie; in Tia,in vale la Cutu se va face statie de 
epurare ; problema cea mai importanta este debitul apei , acesta trebuie sa fie undeva la 10 
l/sec. ;trebuie osmoza inversa , dar costa cam 100 mii euro; asta inseamna ca va creste pretul 
dar alta solutie nu este; primarul – si la Visina sunt probleme, acum fac alte sapaturi; 
speciliastii stiu ca sunt probleme foarte mari cu debitul; apoi, presedintele de sedinta supune 
la vot proiectul de hotarare ; Stoian Florentin se abtine ; este de parere ca nu este o lucrare 
serioasa; trebuia finalizata de anul trecut; au sapat,sunt diferente mari in jurul capacelor; 
Veselin Ionel – si in Tia este la fel dar stie ca se vor repara odata cu finalizarea lucrarii; Stoian 
Florentin – nu este normala aceasta diferenta de nivel si se intreaba cum se va indrepta; sunt 
multe lucrari de canalizare nedate in folosinta ; Florentin – la Giuvarasti este functionala , a 
durat si acolo 3 ani; 10 km sunt in system de canalizare ,acum fac extindere; Stoian Florentin 
– cand iei un proiect te angajeze sa il respecti; viceprimarul – problema lucrarilor este la nivel 
national ; primarul – sunt lucrari facute si nedecontate ; pana nu va prelua Compania de apa 
nu se vor regla lucrurile; veselin- faptul ca se intorc si remediaza inseamna ca exista un 
interes; primarul – problema acestor diferente de nivel -pana nu ploua nu se taseaza ; Stoian 
Florentin – nu este normal ce fac ; primarul – la Tia a durat o zi pentru tasare; proiectul de 
hotarare este adoptat cu o abtinere.Urmatorul punct pe ordinea de zi – proiectul de hotarare 
initiat de primarul comunei,cu privire la acordarea unui sprijin financiar pentru parohiile 
din comuna; primarul prezinta proiectul de hotarare; primarul – se vor da cate 10 000 lei 
pentru fiecare biserica; au adus documente, aprobarea Episcopiei ; Doanca – are un proiect 
prin CNI are nevoie pentru avize si ce ii mai  cer cei cu proiectul; Potlogeniul vrea sa schimbe 
pardoseala din biserica,aceasta fiind degradata; Tia – vrea sa ia un alt clopot la biserica 
pentru ca celalalt s-a spart; clopotul in sine nu ar costa prea mult dar costa foarte mult 
montajul; Florentin – suma este prevazuta in buget inca de la fundamentarea acestuia; dup 
ace aduc documente justificative se va face transferal in contul bisericilor ; nemaifiind alte 
discutii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare si acesta este aprobat cu 
votul tuturor consilierilor.La ultimul punct- discutii ; primarul a 



 
duce in discute problema gunoaielor si ridicarea acestora de catre firma de salubritate; astfel, 
in prima sapatamana din luna ,martea si miercurea se ridica plastic,sticla,cartoane,doze 
aluminiu; urmatoarele saptamani se ridica gunoiul menajer ; oamenii nu trebuie sa le 
amestece pentru ca asta inseamna costuri ridicate si pentru primarie,suntem penalizati daca 
nu se depoziteaza selectiv; daca dam menajer cand nu trebuie creste suma de plata foarte 
mult; Stoian Florentin propune sa se mai puna cosuri de gunoi in comuna; de ex.la scoala nu 
prea au unde sa arunce gunoiul ; primarul – s-au pus dar le este mai usor sa arunce pe jos; 
primarul – oamenii trebuie sa inteleaga ca in prima saptamana se ridica doar sticlele de 
plastic, sticle; luni vor veni de la Slatina mai multi delegate si va fi o actiune in comuna pentru 
mediatizarea depozitarii selective a gunoaielor; firmele care selecteaza ne taxeaza daca nu 
se respecta acest mod de ridicare a gunoaielor; Stoian Florentin propune ca pe domeniul 
public,din 50 in 50 de metri sa se puna cosuri; macar pe sosea, in alte localitati sunt 
amplasate cuburi unde se pot depozita plasticele ; primarul – sunt destule tomberoane dar 
oamenii nu respecta curatenia; se discuta si despre amplasarea de camera pentru a depista 
pe cei care nu respecta; Veselin Ionel-trebuie mediatizat si de catre scoli; profesorii sa se 
implice si ei maim ult sa educe copiii in acest sens ; trebuie o implicare mai mare si a cadrelor 
didactice; primarul – suntem obligati sa spunem oamenilor ca sa investeste ; va mai dura 
acest lucru pana va deveni  obisnuinta. 
Ordinea de zi fiind epuizata,presedintele de sedinta declara lucrarile inchise. 
Drept pentru care am incheiat prezentul proces verbal. 

 

          Presedinte de sedinta, 
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